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Protokół nr 1/2024 

LXVIII Sesja w dniu 31 stycznia 2024 r. zwołana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Ornecie  

w dniu 19 stycznia 2024 r. na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  

o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 poz. 40 ze zm.). 

Obrady transmitowane i nagrywane przez Urząd Miejski w Ornecie – rejestracja dźwięku i obrazu. 

Miejsce obrad: Sala Sesyjna Urzędu Miejskiego w Ornecie.  

 
Obrady rozpoczęto 31 stycznia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:55 tego samego dnia. 

Obecni radni Rady Miejskiej w Ornecie: według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1  

do protokołu sesji.  Goście według listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokołu sesji. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 
1. Krzysztof Jan Banucha  
2. Dariusz Butkiewicz 
3. Ryszard Franciszek Ferenc 
4. Marcin Krzysztof Jotko  
5. Piotr Junko 
6. Adam Paweł Kaczmarek  
7. Danuta Kamińska  
8. Daniel Kogut  
9. Bogdan Kowieszko 
10. Marzena Maria Ołtuszewska  
11. Emil Mateusz Rońda  
12. Andrzej Salamonik  
13. Paweł Skowyrski 
14. Józef Uzar  
15. Krzysztof Marcin Widerski  
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie LXVIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Propozycje zmian porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 września 2023 r. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 481. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 
Województwa Warmińsko- Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem 
Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2024 r. – druk 482. 
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miłakowo pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie przewozów 
autobusowych o charakterze użyteczności publicznej – druk 483. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034– druk 484. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta 
na 2024 r. - druk 485. 
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10. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 
11. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.). 
12. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 
13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 
poprzedniej sesji. 
14. Informacje i komunikaty. 
15. Zamknięcie posiedzenia. 
 
1. Otwarcie LXVIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę o zajmowanie miejsc. Proszę o odczytanie komunikatu.  

Radny Marcin Jotko: Informacja dla uczestników Sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 stycznia 

2024 roku. Sesja Rady Miejskiej w Ornecie jest transmitowana na żywo i rejestrowana w formie 

dźwięku i obrazu. Nagranie sesji jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie. Administratorem danych osobowych jest Rada Miejska w 

Ornecie. Państwa dane osobowe będą przetwarzane w celu realizacji obowiązków prawnych 

ciążących na administratorze oraz gdy przetwarzanie jest niezbędne do wykonania zadania 

realizowanego w interesie publicznym lub w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej 

administratorowi. Podstawą prawną przetwarzania danych jest artykuł 6 rozporządzenia Unii 

Europejskiej oraz ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowiącym, iż obrady rady 

gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania 

obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Gminy oraz w inny 

sposób zwyczajowo przyjęty. Pełną informację dotyczącą przetwarzania państwa danych osobowych 

można uzyskać na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ornecie i Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu. Klauzula informacja wywieszona jest również na drzwiach wejściowych do sali, w 

której odbywa się sesja. Uczestnicy sesji, którzy nie chcą aby ich wizerunek był rozpowszechniany, 

mogą stanąć w miejscu nieobjętym zasięgiem kamer. Jednocześnie informuję osoby uczestniczące w 

sesji Rady Miejskiej, aby w trakcie swoich wypowiedzi bez uzasadnionej potrzeby nie ujawniały 

danych osób niebędących funkcjonariuszami publicznymi niebędących, nie pełniących funkcji 

publicznej ani nie związanych z tą funkcją. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Witam Burmistrza Ornety Ireneusza Popiela. Zastępcę Burmistrza 

Ornety pana Andrzeja Gierlofa. Skarbnika Gminy panią Annę Kich. Radcę prawnego mecenasa 

Krzysztofa Gulbinowicza. Sołtysów, Przewodniczących zarządów osiedli mieszkańców, kierowników 

jednostek organizacyjnych gminy, pracowników Urzędu Miejskiego oraz mieszkańców naszej gminy. 

Przechodzimy do realizacji porządku dzisiejszego posiedzenia. Zamykamy punkt 1. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do stwierdzenia prawomocności. Bardzo proszę 

państwa radnych o przyciśnięcie przycisku kworum. Dziękuję. W sesji uczestniczy 14 radnych, jedna 

osoba nieobecna. Dzisiejsza sesja jest prawomocna, możemy podejmować wszelkie uchwały. 

Zamykamy punkt 2. 
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3. Propozycje zmian porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 3. Propozycje zmian porządku obrad. Czy 

ktoś z państwa ma jakieś wnioski dotyczące zmian porządku obrad? Nie widzę, w takim razie 

zamykamy punkt 3. 

 

4. Przyjęcie protokołu LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 września 2023 r. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 4. Przyjęcie protokołu 64 sesji Rady 

Miejskiej z dnia 27 września 2023 roku. Projekt protokołu był do wglądu w biurze rady i na e-sesji. Czy 

ktoś z państwa ma uwagi albo wnioski do tego protokołu? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 

głosowania. Proszę włączyć głosowanie. Kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymuję? 12 głosów za, 2 wstrzymujące. Protokół został przyjęty. Zamykamy punkt 4 porządku 

obrad. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 27 września 

2023 r. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Krzysztof Jan Banucha , Ryszard Franciszek Ferenc, Marcin Krzysztof Jotko , 

Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, Marzena Maria Ołtuszewska, 

Emil Mateusz Rońda, Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Butkiewicz, Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (1) Danuta Kamińska  

 
Imienny wykaz głosowania w sprawie Przyjęcie protokołu LXIV sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 
27 września 2023 r. - stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. 
 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków – druk 481. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków, druk 481. Ten projekt uchwały był analizowany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania 

albo uwagi? Przypomnę państwu tylko, że tam się zmieniła kwota w tej chwili wynosi w paragrafie 4, 

826 200. Nie widzę pytań. W takim razie proszę włączyć głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 13 głosów za, 1 wstrzymujący, uchwała została podjęta. 

Zamykamy punkt 5. 

 
Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
– druk 481.  
Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: ZA (13) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 
Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, 
Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik, Józef Uzar , Krzysztof Marcin 
Widerski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Skowyrski 
NIEOBECNI (1) Danuta Kamińska  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków – druk 481- stanowi załącznik nr 4 do protokołu sesji. 
 
Uchwała nr BRM.0007.1.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 stycznia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 5 do protokołu sesji. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Warmińsko- Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2024 

r. – druk 482. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2024 roku, druk 482. Ten projekt uchwały był opiniowany na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania 

lub uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto z państwa 

jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy 

punkt 6. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko- Mazurskiego na dofinansowanie zadań 

związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 

Brukseli w 2024 r. – druk 482 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, 

Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik , Paweł Skowyrski, Józef Uzar , 

Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (1) Danuta Kamińska  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko- Mazurskiego na dofinansowanie zadań 
związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 
Brukseli w 2024 r. – druk 482 - stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji. 
Uchwała nr BRM.0007.2.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 stycznia 2024 r. - stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu sesji. 
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miłakowo pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia w zakresie 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej – druk 483. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 7 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia gminie Miłakowo pomocy finansowej w formie dotacji celowej z 

przeznaczeniem na realizację w 2024 roku porozumienia w zakresie przewozu, przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, druk 483. Ten projekt uchwały był opiniowany 
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na wspólnym posiedzeniu komisji stałych, w poniedziałek i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z 

państwa radnych ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim razie włączamy 

głosowanie. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, 

uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 7. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Miłakowo 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. porozumienia 

w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej – druk 483. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, 

Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (1) Danuta Kamińska  

 
Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie 
Miłakowo pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację w 2024 r. 
porozumienia w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej – druk 483 
- stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 
 
Uchwała nr BRM.0007.3.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 stycznia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu sesji. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034– druk 484. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 8 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Orneta 

na lata 2024-2034, druk 484. Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji 

stałych i otrzymał opinię pozytywną. Czy ktoś z państwa ma pytania albo uwagi do tego projektu? Nie 

widzę, w takim razie przechodzimy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 8. 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034– druk 484. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, 

Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (1) Danuta Kamińska  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orneta na lata 2024 – 2034– druk 484 - stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu sesji. 
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Uchwała nr BRM.0007.4.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 stycznia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu sesji. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Orneta na 2024 r. - druk 485. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 9 porządku obrad. Rozpatrzenie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 rok, druk 485. 

Ten projekt uchwały był opiniowany na wspólnym posiedzeniu komisji stałych i otrzymał opinię 

pozytywną. Czy ktoś z państwa radnych ma pytania lub uwagi do tego projektu? Nie widzę, w takim 

razie przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymuje? 14 głosów za, uchwała została podjęta. Zamykamy punkt 9. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Orneta na 2024 r. - druk 485. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Krzysztof Jan Banucha , Dariusz Butkiewicz, Ryszard Franciszek Ferenc, 

Marcin Krzysztof Jotko , Piotr Junko, Adam Paweł Kaczmarek , Daniel Kogut , Bogdan Kowieszko, 

Marzena Maria Ołtuszewska , Emil Mateusz Rońda , Andrzej Salamonik, Paweł Skowyrski, Józef Uzar, 

Krzysztof Marcin Widerski  

NIEOBECNI (1) Danuta Kamińska  

 

Imienny wykaz głosowania w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Orneta na 2024 r. - druk 485 - stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 
 
Uchwała nr BRM.0007.5.2024 Rady Miejskiej w Ornecie z dnia 31 stycznia 2024 r. - stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu sesji. 

 

10. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 10. Sprawozdanie Burmistrza z pracy w 

okresie między sesjami. Bardzo, proszę panie Burmistrzu o zgłoszenie najpierw. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni państwo. 4 stycznia w 

Ornecie, wzięliśmy udział w przekazaniu samochodu mercedes z drabiną, przez Komendanta 

Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej w Olsztynie na własność OSP Orneta. 5 stycznia w 

Ornecie, wzięliśmy udział w uroczystym Orszaku Trzech Króli zorganizowanym przez księży z parafii 

p.w. św. Jana Chrzciciela w Ornecie. 16 stycznia w Ornecie, wzięliśmy udział w naradzie dyrektorów 

gminnych placówek oświatowych, tematem spotkania było między innymi podsumowanie 1 

semestru roku szkolnego 23-2024. oraz bieżące remonty. 16 stycznia w Ornecie, spotkaliśmy się z 

Komendantem Komisariatu Policji, dyrektorem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Ornecie oraz Komendantem Straży Miejskiej w Ornecie, na temat bieżących problemów rodzin w 

Ornecie. 19 stycznia w Ornecie, spotkaliśmy się z przedsiębiorcą transportowym na temat 

tragicznego stanu drogi nr 507 na odcinku Dobre Miasto-Orneta-Pieniężno. 21 stycznia w Opinie, 
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wzięliśmy udział w spotkaniu z mieszkańcami w miejscowości Opin, na wniosek części mieszkańców, 

w sprawie odwołania sołtysa i rady sołeckiej. 25 stycznia w Ornecie, spotkaliśmy się w Domu Opieki 

imieniem Sióstr Męczenniczek z Ornety, z podopiecznymi oraz pracownikami. 30-31 stycznia 

spotkaliśmy się z delegacją obwodu Czerniowieckiego. I tu chciałbym państwa prosić o 

wyrozumiałość, nasi goście mieli mały problem, samochód im się zepsuł. Chcieli dzisiaj być na naszej 

sesji, są w drodze, są w tej chwili za Morągiem. Sprawy bieżące, mieli przyjechać wczoraj oczywiście. 

Sprawy bieżące: podpisywanie aktów notarialnych w Ornecie i Morągu, spotykaliśmy się z sołtysami 

oraz przewodniczącymi rad osiedli z gminy Orneta, spotkaliśmy się z młodzieżą Liceum 

Ogólnokształcącego w Ornecie, inicjatorami akcji fundacji DKMS Międzynarodowego Centrum 

Dawców Szpiku Kostnego, spotkaliśmy się z młodzieżą klasy 8 Szkoły Podstawowej nr 1 imienia mjr. 

Henryka Sucharskiego w Ornecie na temat funkcjonowania samorządu lokalnego. Jeżeli są pytania 

oczywiście na wszystkie szczegółowo odpowiem. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Czy ktoś z państwa ma pytania? Bardzo proszę, pan Dariusz 

Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Dzień dobry, witam samorząd Ornecki, witam mieszkańców Ornety. Ja 

mam zapytanie odnośnie punktu 1, dotyczącego przekazania samochodu Mercedes drabiny. My 

poprzednio uzyskaliśmy troszeczkę takie bardzo skąpe informacje na ten temat. Wiem jedno, że była 

to transakcja wiązana czyli przekazałeś mi 256 000 zł na samochody pożarnicze dla województwa, a w 

zamian za to niby otrzymaliśmy tą drabinę i samochód-drabinę. Teraz mam pytanie: czy, ilu letnia jest 

ta drabina i, i do kiedy posiada atest? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Tak, słusznie pan zauważył i myślę, że warto to podkreślić, tego pan już 

nie chciał powiedzieć, ale ja to powiem. 256 000 przekazaliśmy a zyskaliśmy drabinę wartą 1 000 000 

zł, więc czysty zysk. 18-letnia drabina po wszystkich przeglądach. 2025 rok kolejny przegląd, wszystkie 

atesty, są oczywiście wykonane i nie ma żadnych wątpliwości co do tej drabiny. Nie wiem dlaczego 

ktoś próbuje dzisiaj, oczywiście ma pan prawo zadać to pytanie i zadał pan to pytanie, oczywiście, 

próbuje się wmówić, bo to też już słyszę, pan jest tylko wyrazicielem lub też pociąga ktoś panem za 

sznurki politycznie przed wyborami. I też to doskonale rozumiem, bo sam byłem przed wyborami już 

4 raz, jestem przed wyborami, więc to doskonale rozumiem jak można to robić. Natomiast chcę pana 

uspokoić i wszystkich państwa, że ta drabina Magirus, która została wycofana, niestety nie miała 

żadnego, żadnej możliwości zdobycia atestu był to kosz podczepiany i dzisiaj ten kosz podczepiany z 

Urzędu Dozoru Technicznego nie uzyskał żadnych certyfikatów, narażając naszą gminę na 

niebezpieczeństwo. To była natychmiastowa, maksymalnie szybka reakcja jaką mogliśmy wykonać. 

Bo chcę Państwu powiedzieć, przez ostatni miesiąc, kiedy nie było drabiny w Ornecie, wszyscy nasi 

mieszkańcy, którzy mieszkają w centrum miasta, w zwartej zabudowie, w wysokich kamienicach byli 

narażeni na niebezpieczeństwo. Bo chcę podkreślić, że wszystkie, wokół, drabiny, które mogą 

dojechać po 40 min, po pół godzinie, jak dojeżdżały do nas to nie wystarczały do tego, żeby objąć 

swoim zasięgiem chociażby kamienicy na ul. Zamkowej czy Kościelnej ostatnio przy zapalonym 
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kominie. Więc ja jestem bardzo szczęśliwy, że ta drabina jest, 37 m, takiej drabiny nie ma nawet 

Powiatowa Straż Pożarna w Lidzbarku Warmińskim. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, pan Krzysztof Banucha. 

Radny Krzysztof Banucha: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Panie 

Burmistrzu tu widzę, że miał pan spotkanie z przedsiębiorcą, odnośnie stanu drogi Orneta-Dobre 

Miasto. Czy, czy coś, ma pan jakieś informacje, na temat jakichś remontów cząstkowych, w tej chwili? 

Bo, no, jak wiemy dużo ludzi z Ornety dojeżdża tą drogą do pracy, no stan jest faktycznie krytyczny w 

tej chwili. Czy coś Zarząd Dróg Wojewódzkich planuje jakieś remonty? Czy ma pan jakąś informacje? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę, panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli chodzi o to pismo i to spotkanie z przedsiębiorcą, bo to była 

konsekwencja pisma, które otrzymaliśmy dzisiaj. Myślę, że do wiadomości Rady Miejskiej nie wiem 

czy już trafiło, jeżeli nie, to na ostatniej sesji oczywiście też postaram się państwa informować o tym, 

bo jak wszyscy Państwo wiedzą ona jest rzeczywiście, ta droga, w fatalnym stanie. My chcemy 

wystąpić także do Zarządu Województwa. Nie ma wzmianek na temat, bo obserwuję codziennie 

stronę Zarządu Dróg Wojewódzkich, rozmawiamy z tymi ludźmi, ale z tego co się orientuję to plan 

jest taki, że dzisiaj dokumentacja jest zrobiona na drogę wojewódzką 507, oczywiście, z Ornety do 

Pieniężna wraz ze ścieżką rowerową do pieniężna z tych informacji, która ja mam. Natomiast nic się 

nie mówi o kolejnym remoncie odcinka Orneta-Dobre Miasto. Tak jak zostałem poinformowany przez 

kierownika rejonu dróg, będą oczywiście te cząstkowe remont tej drogi robione, jak tylko prognoza 

pogody i temperatura na zewnątrz pozwolą na to, żeby tę masę bitumiczną po prostu 

wyprodukować. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę Pan Dariusz Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Mam pytanie, ale krótko odniosę się do pana odpowiedzi na moje pytanie 

wcześniejsze. Pan jest naprawdę bardzo przewrażliwiony. Ponieważ ja zadałem zwykłe pytanie, na 

temat, na temat, jak to zostało, odbyło się to przekazanie, ile zapłaciliśmy, właściwie jakie 

ponieśliśmy koszty trochę jak z tym związane i jaki ma atest i nic więcej. A pan wmawia mi czy, czy, 

mieszkańcom jakieś podteksty, oczywiście zupełnie nieprawdziwe. Mam pytanie kolejne, bo to jest w 

sprawozdaniu, ]też dla nas w ogóle nieznajoma rzecz. Chodzi o Opin, w sprawie odwołania sołtysa, 

czy tam rady sołeckiej. Czy może pan trochę więcej na ten temat powiedzieć? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję, proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Teraz już będę bardzo precyzyjny. Nie odwołano sołtysa. Ale jakie były 

tam, co tam się działo? Dlaczego chciano odwołać, bo my nie wiemy jako radni, chcielibyśmy 

wiedzieć co się stało. Konflikt był? Ja już się, nie, pana się nie boję oczywiście, ale jak już za dużo 

powiem to nie wiem czy pan czytał, był wniosek części mieszkańców w sprawie odwołania sołtysa. I 

ten wniosek wpłynął do Urzędu Miejskiego. My zareagowaliśmy na ten wniosek, natychmiast jak 

tylko terminy statutowe pozwoliły, zorganizowaliśmy spotkanie. Pojechaliśmy na to spotkanie 

wspólnie z kolegą radnym Pawłem Skowyrskim z tego rejonu. No i głosowaniu sołtys obecny pozostał. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, więcej zgłoszeń nie widzę. Zamykamy punkt 10. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Ornety z pracy w okresie między sesjami - stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu sesji. 



Strona 9 z 16 

 

BRM.0002.1.2024 Protokół nr 1/2024 LXVIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 stycznia 2024 r. 

 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych składane zgodnie z art. 24 ust. 3 - 6 ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) 
Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 11. Interpelacje, zapytania radnych 

składane zgodnie z artykułem 24 ustęp od 3 do 6 ustawy z 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym. 

Czy ktoś z państwa ma interpelacje albo wniosek? Pan radny Piotr Junko, bardzo proszę. 

Radny Piotr Junko: Dziękuję, dzień dobry wszystkim. Ja mam zapytanie, które chciałbym złożyć na 

ręce pana Burmistrza. na podstawie przepisów artykułu 24 ustawy 3 i 5, ustęp 3 i 5 ustawy z dnia 8 

marca 90 roku o samorządzie gminnym, proszę o odpowiedź na następujące pytania: 1. Jakie jest 

wynagrodzenie poszczególnych członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz za jakie szczegółowe zadania to wynagrodzenie jest wypłacane? 2. Kto jest obecnie 

odpowiedzialny za koordynację oraz realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii? 3. Czy wyżej wymieniony program ma 

pełnomocnika do spraw profilaktyki uzależnień? Jeżeli tak, to z jakich środków wypłacane jest jego 

wynagrodzenie? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Dariusz Butkiewicz.  

Radny Dariusz Butkiewicz: Ja mam 3 takie pisma do złożenia. Na podstawie przepisów artykułu 24 

ustęp 3 i 4 Ustawy o samorządzie gminnym w związku, w związku z informacjami o prowadzonym 

postępowaniu karnym w sprawie przekroczenia uprawnień oraz niedopełnieniu obowiązków 

służbowych przez funkcjonariuszy publicznych Urzędu Miejskiego w Ornecie, wnoszę o udzielenie 

odpowiedzi na następujące pytania: na czym polegała, miałoby polegać przestępstwo, którego 

popełniono przez funkcjonariuszy Urzędu Miejskiego w Ornecie i jest rozpatrywana przez 

Prokuraturę. Na szkodę czyjego interesu mieliby działać urzędnicy Urzędu Miejskiego w Ornecie? Czy 

w sprawie został przesłuchany Burmistrz Ornety Ireneusz Popiel, Zastępca Burmistrza Ornety Andrzej 

Gierlof i Sekretarz Gminy Natalia Brycka i czy obecnie toczą się inne postępowania karne oskarżenia 

publicznego, w którym, w których, w dowolnym charakterze występuje Burmistrz Ornety, Zastępca 

Burmistrza Ornety lub Sekretarz Gminy? Jeśli tak, to jakiego rodzaju przestępstwa są przedmiotem 

tych postępowań oraz kto z władz gminy występuje w tych postępowaniach oraz w jakim 

charakterze? To jest 1-sze pismo. Teraz 2 interpelacja. Na podstawie tekstu przepisów oczywiście 

ustawy o samorządzie gminnym proszę o odpowiedź na następujące pytanie dotyczące inwestycji 

Przebudowa drogi gminnej klasy L, Bażyny-Lejławki Wielkie. 1 pytanie: Kiedy ogłoszono przetarg na 

wykonanie inwestycji? 2 pytanie. Jakie firmy zgłosiły się do przetargu? Z jaką firmą i kiedy została 

podpisana umowa na wykonanie robót? Jaki typ umowy podpisano z wykonawcą? Czy była to 

umowa ryczałtowa czy kosztorysowa, a jeżeli nie to jaka? Kiedy przekazano plac budowy dla 

wykonawcy, jaki w umowie oznaczono termin wykonania budowy? I czy były zawierane z wykonawcą 

robót aneksy do umowy? 2. Znowu na podstawie oczywiście artykułu o samorządzie gminnym. 

Proszę o wyznaczenie terminu do zapoznania się z umowami cywilnoprawnymi, umowy zlecenia, 
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umowy o dzieło za okres od 1 stycznia 2018 do 31 grudzień 2023 zawartymi przez Burmistrza Ornety 

oraz rachunkami wykonanych usług, za wymieniony okres, opłaconych przez gminę Orneta. 

Uzasadnienie: informacja potrzebna jest do przeprowadzenia analizy czy ponoszone koszty z budżetu 

gminy według zawartych umów wydatkowane są zgodnie z interesem publicznym. Ja bym chciał 

złożyć tutaj, na, tak jak zawsze się składa na ręce Przewodniczącego Rady, ale z podpisem tym razem, 

że otrzymałem dnia dzisiejszego, bo pan Przewodniczący przekazuje te pisma z dużym opóźnieniem. 

Ja bym chciał, żeby to dzisiaj, żeby pan otrzymał, wpłynęło i pan jak najszybciej, po prostu przekazał 

te pisma, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie radny, zawsze jak najszybciej przekazuję, ale kwestia jak 

najszybciej to jest względne. Co znaczy szybciej? Dzisiaj mam przekazać? Otrzymałem później 

napiszę, na pewno dzisiaj, bo ja i tak przeczytam, że było złożone i odczytane, zawsze jest na piśmie. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Mam po 2 egzemplarze.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: A to jest jeszcze pana Piotrka, nie ma pan? Panie Piotrze a jeszcze 

pana pismo, bardzo proszę. [niezrozumiale] Panie Darku zawsze jest to napisane, odczytane i 

przekazane na sesji. Czyli będzie dzisiejsza data. Zresztą jest dokument, bo pan to dzisiaj wygłosił. 

Dziękuję. Nie widzę więcej, a pan Burmistrz, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: W związku z tym, że pan poruszył temat, który może wzbudzać pytania, 

kontrowersje i wątpliwości, dotyczące funkcjonowania Urzędu Miejskiego w Ornecie. To co pan 

przeczytał na początku chciałbym, żeby to było jeszcze raz odczytane. Bo to jest bardzo ważne dla 

mnie, w tej chwili, jeżeli mogę prosić pana Przewodniczącego, 1-wsze zdanie, które pan Butkiewicz 

użył odnośnie zapytania dotyczącego prowadzonych postępowań. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Na czym miałoby polegać przestępstwo, którego popełnienie przez 

funkcjonariuszy Urzędu Miejskiego w Ornecie jest rozpatrywane przez Prokuraturę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: I tu od razu nie tylko prostuję, ale jest to rzeczywiście z pana strony 

manipulacja. W tej chwili jest postępowanie w sprawie. Wszyscy wiemy, że zbliżają się wybory. 

Wszyscy wiemy, że donosów będzie najwięcej na Ornetę i wszyscy wiemy, że wielu ludzi chce 

dokopać Burmistrzowi Ornety, ale do przodu Polsko. Orneta jest najważniejsza. Jeżeli chodzi o pana 

pytanie, oczywiście my szczegółowo odpowiemy panu, chociaż ja już dzisiaj współczuję i przepraszam 

pracowników Urzędu Miejskiego w Ornecie, że będą musieli wykonywać bardzo ciężką i dużą 

mozolną pracę. A ja zadam panu pytanie: gdzie, pan był przez te ostatnie 5 lat? Czemu jako radny nie 

wywiązywał się pan z obowiązku kontrolującego, kontrolnego? Czemu nie wysyłał pan wniosku do 

Komisji Rewizyjnej, żeby zrobić to załóżmy w okresie krótszym. co pół roku? Żeby pan to robił, ale nie, 

pan musi to zrobić pod publiczkę, przed wyborami, miesiąc-dwa.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Burmistrzu...  
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Burmistrz Ireneusz Popiel: Jest to po prostu ohydne z pana strony.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Burmistrzu, będzie na piśmie odpowiedź. Czy pan Dariusz 

Butkiewicz ma jeszcze jakieś interpelacje albo zapytanie?  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Jeżeli mogę jeszcze, Panie Przewodniczący, bo to pan Mecenas mnie o to 

prosi...  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo pan Mecenas.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Postępowanie jest w sprawie, nie przeciwko, żeby pan dobrze zrozumiał, 

to co pan czyta gdzieś. Nie przeciwko komuś, i nikomu nie postawiono żadnego zarzutu. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję bardzo, proszę pan Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Panie Przewodniczący, pan musi mi pozwolić odnieść się do takich słów, 

które tu padły ohydne. Proszę pana, to nie jest żadne ohydne. Dostałem informację, że taka sprawa 

jest i chciałem się po prostu dowiedzieć szerzej czego ona dotyczyła. I to jest normalne. Teraz 2 

odpowiedź na pana zadał. Pan może odpowiadać, nie, a ja nie mogę nic powiedzieć. I delikatnie, 

spokojnie. Ja nie robię tu żadnej... jak to się mówi: lepiej późno niż wcale, wiem pan, tak bym 

powiedział, że lepiej późno niż wcale. Także żadne prace. I tak poszedłem na rękę, bo państwo przez, 

dwa razy to, czyli ponad miesiąc czasu mi uniemożliwialiście dostęp do tego. Gdzie mogłem nawet 

pójść i poprosić o wgląd, nie, tych umów zleceń. Nie wiem czego pan się boi, przecież pan wszystko 

podobno, wszystko jest prawidłowość. No to czego się pan boi? Ja chcę tylko to sprawdzić. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Teraz są interpelacje i zapytania panie Darku.  

Radny Dariusz Butkiewicz: No dobrze, dziękuję panu że pan mi chociaż pozwolił taką rzecz 

powiedzieć.  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Będzie następny punkt, będzie pan mógł zabrać głos wtedy. 

Dziękuję bardzo, zamykamy punkt 11. Przechodzimy do punktu... Pan Burmistrz nie składa 

interpelacji. 

 

12. Pytania i wnioski sołtysów i mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 12. Pytania i wnioski sołtysów, 

mieszkańców w sprawach dotyczących gminy. Czy ktoś z państwa sołtysów ma pytania? Czy ktoś z 

mieszkańców ma pytania? Nie widzę, w takim razie proszę bardzo pan Butkiewicz. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Pytania mieszkańca mam, tak się dużo mówiło oszczędzaniu energii i ten 

mieszkaniec, tak, prosił mnie, żebym zapytał się na sesji, jak to jest z tym oświetleniem parku przy 

Domu Kultury, ponieważ tam faktycznie jest takie dosyć mocne oświetlenie. Były przecież jakieś tam 

programy oszczędnościowe ileś tam jakieś 10% firma musiała oszczędzać. Tam jest bardzo mocne 

oświetlenie. Nie wiem na jakiej to zasadzie, czy to jest oświetlenie normalnie z prądu, czy to jest 
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jakieś tam... Ale ja panią się nie pytam o odpowiedź. Chodzi mi o to, że cały czas to oświetlenie jest, 

tego parku, gdzie nie jest potrzebne. Tam jest może świetlenie potrzebne tylko ewentualnie przejścia 

do, z tyłu zewnętrznego. A nie, żeby park, który, tam nikt nie chodzi, w jakimś sensie nikomu 

niepotrzebny do chodzenia wieczorem i jest nawet w jakiś sposób zagrodzony. Czy, krótko mówiąc, 

czy musi się to palić? Te wszystkie lampy muszą palić, czy jest jakaś możliwość odłączenia części na 

okres nocny tylko, żeby paliły się, nie wiem, może te 2 pierwsze przy Domu Kultury, bo naprawdę jak 

się jedzie samochodem to widać, ten park jest bardzo mocno oświetlony. Chyba, żeby był oświetlony 

przez, poprzez, no, energię słoneczną czy jakoś tam, tego typu, nie, odnawialną taką energię. Ale 

chyba nie. To jest takie pytanie mieszkańca. Ja zadaje w imieniu tego mieszkańca, te pytanie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu, bardzo proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ja bym chciał, 

żeby ten mieszkaniec doprecyzował i się spotkał z nami, bo ja nie miałem żadnego sygnału 

negatywnego od mieszkańców w tej sprawie. Wręcz przeciwnie, ci którzy przejeżdżają, przechodzą 

obok chociażby tego miejsca są bardzo zadowoleni z tego, że to miejsce jest właśnie tak oświetlone. 

Gdyby mieszkaniec mógł się zwrócić do mnie, to, to, bardzo oczywiście proszę. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę pan Ferenc. 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Ferenc: Dzień dobry. Szanowni państwo, ja mam takiego rodzaju 

pytanie, żeśmy rozmawiali na spotkaniu z sołtysami, tydzień temu już te pytanie było. W Drwęcznie 

mamy lampę pochyloną o to na ścieżkę tą rowerową. Ja wiem, że działania zostały już podjęte, tylko 

jak to wygląda na dzień dzisiejszy? Bo dzisiaj mnie kobiety zatrzymały pytania, pytania mi zadawały co 

się dzieje, tyle czasu ta lampa wisi, dosłownie się boją tam w ogóle ludzie przechodzić. Jak to daleko 

sprawa? Ja wiem, że to nie nasze sprawy, ale wszystko nasze, co w naszej gminie. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: My teraz... 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę panie Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Przepraszam. Ten temat oczywiście został zgłoszony, zarejestrowany, więc 

jutro z samego rana to sprawdzimy. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Pan Dariusz Butkiewicz proszę. 

Radny Dariusz Butkiewicz: Jeszcze jedno pytanie, które mało co bym nie zapomniał. Częściowo mam 

informacje na ten temat, a więc chodzi oczywiście o materiał z ostatniej sesji z 28 grudnia. Z tego 

materiału przy odtwarzaniu jest zupełnie wyciszony wątek wystąpienia mieszkanki. Po mojej takiej 

uwadze w biurze rady został podpisany później, bo nie było podpisu żadnego, nie było żadnej 

informacji, dlaczego został ten dźwięk całkowicie wyciszony. To uzyskałem informację, że to 

anonimizacja. No a później jakieś tam pojawił się napis, na drugi dzień, że to ze względów prawa. I 

teraz tak mam pytanie czy cały wątek musiał być wyciszony? Bo jeżeli dotyczyło, jakiś tam, po prostu 
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padło nazwisko osoby niepublicznej no to mogło być ten moment, nie wyciszony, a nie cały wątek. Bo 

ludzie oglądający sesję w ogóle nie wiedzą o co chodzi. Jest nieme kino. Wychodzi mieszkanka coś 

mówi, ktoś tam coś odpowiada, a w ogóle nie wiedzą o co chodzi. Nawet jeżeli by mówiła jakiś, jakieś 

słowo, jakieś nazwisko podała osoby niepublicznej, to w tym momencie powinno to być wyciszone, a 

nie, a nie cały wątek. Co państwo na to? Mogę uzyskać odpowiedź? 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panie Mecenasie może pan odpowiedzieć? Bardzo proszę. 

Radca prawny, Krzysztof Gulbinowicz: Bardzo mi przykro, ale nie mogę odpowiedzieć na to pytanie 

jak pan Butkiewicz tak niewyraźnie mówił, że ja, co 5 słowo do mnie dociera. Także nie jestem w 

stanie się ustosunkować do tego. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Myślę, że panie Darku, pan Mecenas się zapozna i odpowie panu. 

Ale ja na tyle co mam wiedzę, mogę panu powiedzieć, tylko tyle. Jak pan wie, są 2 ustawy jawna-

dostęp do informacji publicznej i RODO ochrona danych osobowych. W tym wypadku, ten moment 

sesji, było ujawnianie danych osobowych osoby prywatnej. Na to nie możemy pozwolić. Nikt nie 

pozwoli sobie na puszczenie tego, a potem płacenie kary, więc, a ponieważ panie z biura rady były na 

szkoleniu zostały wyczulone bardzo na tym punkcie dlatego też postanowiliśmy to wyciszyć. Nie 

widzę więcej zgłoszeń, to zamykamy punkt 12. 

 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na 

poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania 

i wnioski oraz odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. Bardzo proszę o odczytanie 

odpowiedzi.  

Radny Marcin Jotko: Do pana Bogdana Kowieszko radnego Rady Miejskiej w Ornecie. W odpowiedzi 

na pana wniosek w sprawie podjęcia czynności związanych z założeniem monitoringu kaplicy 

pogrzebowej oraz wejścia na cmentarz, złożony na sesji Rady Miejskiej w dniu 28 grudnia 2023 roku i 

przekazany Burmistrzowi Ornety w dniu 4 stycznia 2024 roku informuję, że na chwilę obecną z uwagi 

na brak środków finansowych zarówno w budżecie Gminy jak i spółce gminnej zarządzającej kaplicą i 

cmentarzem wniosek nie może być zrealizowany. Wniosek ten zostanie ponownie przeanalizowany 

pod kątem możliwości jego realizacji, w 2 półroczu tego roku. Nadmieniam, że na podstawie 

rozeznania rynku dokonanego przez spółkę PWiK koszt wykonania monitoringu szacuje się na około 

10 000 zł. Dziękuję bardzo, zamykamy punkt 13. 
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14. Informacje i komunikaty. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Przechodzimy do punktu 14 porządku obrad. Informacje i 

komunikaty. Chcę państwu powiedzieć, że po ostatnim posiedzeniu wspólnej komisji do biura rady 

wpłynęło pismo Burmistrza Ornety dotyczące sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

gminę Orneta w roku 2023. I zgodnie z tym pismem, żadnych w tej kategorii, zostały wypełnione tak, 

żeby gmina nie musiała dopłacać pieniędzy. I jeszcze jedna informacja pismo, które wpłynęło, 

informuję państwa, że w biurze rady jest pismo grupy przedsiębiorców Ornety, którzy skierowali 

pismo do Marszałka województwa warmińsko-mazurskiego, w sprawie remontu drogi nr 507, na 

odcinku Orneta-Dobre Miasto. Bardzo proszę, pani Marzena Ołtuszewska. 

Radna Marzena Ołtuszewska: Witam wszystkich bardzo serdecznie. Chciałam bardzo serdecznie 

podziękować panu Komendantowi Kamilowi Nowickiemu, za szybką, sprawną interwencję, nie będę 

wchodziła w szczegóły. Za profesjonalizm. Także bardzo, bardzo dziękuję. 

Komendant Straży Miejskiej w Ornecie, Kamil Nowicki: Dzień dobry państwu, Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. Nie słychać? A teraz? Pani Marzeno, ja bym chciał podziękować 

przede wszystkim swoim pracownikom, bo bez ich udziału, tu nic byśmy nie wskórali. Zadanie było 

troszeczkę trudne, tak, ale udało się. Mam nadzieję, że temat rozwiązany i więcej się nie powtórzy. I 

przy okazji, przy okazji chciałbym, chciałbym prosić, tak, państwa radnych, że jak będą przypadki 

jakieś, tak, łamania przepisów porządkowych na terenie miasta, to żeby nas informować, w taki 

choćby, taki sposób jak zrobiła to pani Marzena, czy nawet na sesji rady miasta. Wówczas będziemy 

w stanie pomóc państwu i podjąć, podjąć reakcję. Dziękuję ślicznie. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dziękuję. Mamy na sesji gości z Ukrainy. Panie Burmistrzu bardzo 

proszę. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Szanowni państwo, ja chciałem serdecznie powitać naszych przyjaciół z 

obwodu czerniowieckiego. Jest z nami Siergiej Kapicki, Starosta Zastawieński. [Brawa] Ivan Maljar 

przedstawiciel jednostki samorządowej, jednostki, która zajmuje się pozyskiwaniem środków na rzecz 

stowarzyszenia Unia i pomocy żołnierzom w Ukrainie i pana 3-ego nie znam, znaczy znam, ale nie 

pamiętam imienia i nazwiska. i teraz Szanowni państwo, ja bym chciał oddać... [Brawa] głos. Jeżeli 

oczywiście pan Przewodniczący pozwoli, dla, nie wiem czy Iwan, czy, czy Siergiej będziecie chcieli coś 

powiedzieć? Może byśmy ogłosili 2 minuty przerwy? Bo tak ciężko będzie się zorganizować, bo 

koledzy mają przygotowane jakieś, jakąś prezentację, czy film i chciałbym to wszystko podłączyć. 

Jeżeli jest to możliwe 2 minuty przerwy. Chwila cierpliwości. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Dobrze, 3 minuty przerwy.  

Burmistrz Ireneusz Popiel: Dziękuję. 
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Przerwa w obradach. 

 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Panowie, bardzo proszę o zajmowanie miejsc. Proszę panie 

Burmistrzu. 

Burmistrz Ireneusz Popiel: Wysoka Rado, Szanowni Państwo, panie Przewodniczący. Jak państwo 

wiedzą, to było za państwa zgodą, dostaliśmy od państwa oczywiście, pozytywną opinię, za którą 

bardzo, bardzo dziękuję, że możemy przekazać samochód wycofany już z użytkowania u nas, który 

nie uzyskał z Urzędu Dozoru Technicznego dokumentów. I w tym wypadku postanowiliśmy przekazać 

ten samochód który na pewno przyda się dla żołnierzy, dla strażaków z Ukrainy. I chciałbym 

powiedzieć, że jestem bardzo Wam wdzięczny za to, że ten samochód możemy dzisiaj przekazać. Jest 

to 2 samochód, który przekazujemy. Za chwileczkę, na tym filmiku krótkim, który przygotowali nasi 

goście, będziecie widzieli nasz poprzedni samochód, który przekazaliśmy, Stara, chyba, jeżeli dobrze 

pamiętam, 266, który służy także w gaszeniu pożarów po agresji bandytów z Rosji na Ukrainę. 

Chciałbym powiedzieć Wam, że to co my dzisiaj tutaj przeżywamy i to co za chwileczkę przed 

wyborami, czy będą wybory, przeżywamy, Ci ludzie zupełnie o tym dzisiaj nie myślą. I Wy wiecie jak 

to jest. Ci na górze nas dzielą. Ci na górze potrafią powiedzieć, że dzisiaj ta pomoc Polaków w 

Ukrainie jest już inna niż ta jeszcze sprzed 2 lat. Ale najważniejsze są nasze serca i żebyśmy, my, nigdy 

nie musieli walczyć w obronie naszej Ojczyzny i żebyśmy nigdy nie musieli prosić nikogo o pomoc. 

Bardzo bym prosił, żeby włączyć, Pani Kasiu, ten krótki filmik. A za chwileczkę po filmie, Ivan, ty 

będziesz mówił czy Siergiej? Dobrze, dobrze, dziękuję bardzo. Proszę bardzo.  

[Na ekranie wyświetlany jest film, ukazujący w jaki sposób strażacy z Ukrainy wykorzystują 

przekazany im samochód]  

Siergiej Kapicki, Starosta Zastawieński: [Wypowiedź w języku ukraińskim]  

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Proszę bardzo.  

Ivan Maljar przedstawiciel jednostki samorządowej na Ukrainie: [Wypowiedź w języku ukraińskim]. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Chcę państwa poinformować, że dzisiaj jeszcze na sesji, w ostatniej 

chwili a przybył radny Rady Powiatu, Tadeusz Fiedorowicz. Proszę się pokazać, bo nie wszyscy znają 

naszego radnego powiatowego. [Brawa] Czy ktoś jeszcze z państwa ma jakiś komunikat? Nie ma.  

W takim razie zamykamy punkt 14. 

 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Józef Uzar: Chcę państwa poinformować, że dzisiaj jeszcze na sesji, w ostatniej 

chwili a przybył radny Rady Powiatu, Tadeusz Fiedorowicz. Proszę się pokazać, bo nie wszyscy znają 



Strona 16 z 16 

 

BRM.0002.1.2024 Protokół nr 1/2024 LXVIII sesji Rady Miejskiej w Ornecie w dniu 31 stycznia 2024 r. 

 

 

naszego radnego powiatowego. [Brawa] Czy ktoś jeszcze z państwa ma jakiś komunikat? Nie ma.  

W takim razie zamykamy punkt 14. 
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